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	جامعة قناة السويس
كليـــــة الزراعــة
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النشاط السنوي لاعضاء هيئة التدريس والهيئة المعاونة من اكتوبر 2022 الي اكتوبر 2023
	عضو هيئة التدريس
	الابحاث من  اكتوبر 2022 الي اكتوبر 2023
	الانشطة العلمية والمجتمعية

	الندوات والدورات 

	أ.د/ عوض أحمد سرحان
	-
	-
	-

	أ.د. أبو شبانه مصطفي عبد الرحمن
	-
	-
	-

	أ.د/ محمد توفيق أحمد
	International Journals Publications

-Dissipation Kinetics and Exposure of Spirotetramat and Pymetrozine in Open Fields, A Prelude to Risk Assessment of Green Bean Consumption, Environmental Science Researh,2023,30:57747-57758

http://doi.org/10.1007/s11356-023-26100-7
 -El Nagar, Mohamed Shebl, Mohamed Tawfic Ahmed, and Mohamed Osman

The influence of some insecticides on the abundance of foraging activities of bees pollinators in Egypt, a Case Study, U. Ari D. Bee J.2022, 22,(2) : 118 - 129

 -The Mediterranean Sea in Egypt, a sustainable outlook, 2022
    http://www.omeganews.info/?p=5307

	A –Technical Reports

-Towards Eco-Investment: Leveraging Environmental Opportunities for A Sustainable Future in Egypt, Ministry of Environment, 2023, Cairo, Egypt

- Towards Climate -Smart Agriculture in Egypt, Scaling Up Sustainable Practices for Enhancing Agrifood System Resilience and Adaptive Capacity, 

  Food and Agriculture Organisation of the United Nations, 2022.

   https://www.fao.org/3/cc2917en/cc2917en.pdf
-National Action Plan for Sustainable Management of Marine Litter in the Red Sea Coast of Egypt, March 2022, 

Regional Organization for the Conservation of the Environment of the Red Sea and Gulf of Aden
B- Workshops Organized by United Nations Bodies

-Promotion of Life Cycle Analysis in the Middle East and North Africa Region, United Nations Environment Program, UNEP, 2023

https://www.linkedin.com/feed/update/urn:li:activity:7109506362933469185/
-Pests of Mangoes in Ismailia, a Food and Agriculture Organization FAO, 2022- Suez Canal University
	

	أ.د/ جمال عبد الستار القاضي
	- Gamal, A. El-Kady, Salma, A. Magdy, Hebatallah, M. El-Danasoury and Hamdy M. El-Sharabasy (2023): Incidence of terrestrial snails and slugs associated with certain cultivated plants from different localities at Ismailia Governorate. IJSRSD : Volume 6, Issue 2, (1 – 9)

	الاشتراك فى جميع القوافل الاصاح البينية إلى محافظة الإسماعيلية والسويس وشمال سيناء 

بحث مشترك حصر القواقع الأرضية فى محافظة الإسماعيلية 

تحكيم فى الجان العلمية ترقية الأستاذة والأستاذ المساعدين

	-

	أ.د/ سليمان أحمد كامل
	
	-
	

	أ.د/ ناصر سعيد مندور
	
	-
	-

	أ.د/ محمد عبدالنعيم عثمان
	
	-
	-

	ا.د/ محمود فرج محمود
	Book: Nematode-Plant Interactions and Controlling Infection
October, 2023 Pages: 289

DOI: 10.4018/978-1-6684-8083-0

ISBN13: 9781668480830|ISBN10: 1668480832|EISBN13: 9781668480854

 Chapter 10

Eco-Friendly Nematodes: Bioindicators for Promoting Sustainable Soil Health (pages 187-213)

El-Sayed Ewis Omran, Mahmoud Farag Mahmoud, Heba M. Abd El-Nabi


	1-المشاركة  فى قوافل الإصحاح البيئى بجامعة قناة السويس 2023
التحكيم في اللجنة العلمية الدائمة 

1-
    الدكتورة/ نجلاء فكري عبد الحميد احمد المتقدم لدرجة استاذ (2023) جامعة بنها".
تحكيم بحث في 2023 بمجلة
"Catrina: The International  Journal of Environmental Sciences
عضو مجلس ادارة وحدة مزارع كلية الزراعة من 1/9/2023

عضو مجلس ادارة دبلومة العيادة النباتية من 1/10/2022


	1- دورة تدريبية لاعضاء الجمعيات المركزية التابعة للاتحاد التعاوني الزراعي المركزي والتي عقدت بمركز عمر لطفي للتعاون الزراعي بالاسماعيلية 27 سبتمبر 2023 بعنوان التغيرات المناخية والحشرات الغازية -دودة الحشد الخريفية
2- دورة تدريبية لاعضاء الجمعيات المركزية التابعة للاتحاد التعاوني الزراعي المركزي والتي عقدت بمركز عمر لطفي للتعاون الزراعي بالاسماعيلية 14 اكتوبر 2023 بعنوان المكافحة المتكاملة للافات
3- دورة تدريبية لاعضاء الجمعيات المركزية التابعة للاتحاد التعاوني الزراعي المركزي والتي عقدت بمركز عمر لطفي للتعاون الزراعي بالاسماعيلية 1 نوفمبر 2023 المكافحة المتكاملة للافات
4- دورة تدريبية لاعضاء الجمعيات المركزية التابعة للاتحاد التعاوني الزراعي المركزي والتي عقدت بمركز عمر لطفي للتعاون الزراعي بالاسماعيلية 6 نوفمبر 2023 المكافحة المتكاملة لافات وامراض القمح


	أ.د/ حمدى  محمود الشرباصى
	Gamal, A. El-Kady, Salma, A. Magdy, Hebatallah, M. El-Danasoury and Hamdy M. El-Sharabasy (2023): Incidence of terrestrial snails and slugs associated with certain cultivated plants from different localities at Ismailia Governorate. IJSRSD : Volume 6, Issue 2, (1 – 9)

	عضو لجنة الامتحان التأهيلي الشفوي:

· الطالبة / ريهام صبري محمود علي – قسم الاقتصاد والارشاد والمجتمع الريفي – كلية الزراعة جامعة قناة السويس.
· الطالبة / ميسون مدحت محمود – كلية العلوم الزراعية  البيئية - جامعة العريش
· الطالبة / رمضان محمد رمضان عبد الشافي – قسم الاقتصاد والارشاد والمجتمع الريفي – كلية الزراعة جامعة قناة السويس

المؤتمرات:

المشاركة في فعاليات المؤتمر الدولي الثاني عشر للاتحاد العربي للتنمية المستدامة والبيئة " التعليم من أجل تحقيق أهداف التنمية المستدامة – استدامة النمو في العالم العربي" 7 – 8 ديسمبر 2022م جامعة الدول العربية – القاهرة.

الاشتراك في لجان الحكم على الرسائل العلمية:

· عضو لجنة التحكيم رسالة الماجستير للطالبة / إسراء سامي حافظ اسماعيل – كلية العلوم الزراعية البيئية – جامعة العريش.

· عضو لجنة التحكيم للمقترحات البحثية لرسائل الماجستيروالدكتوراة – كلية الدراسات الاسيوية – جامعة الزقازيق.
· الاشتراك في أنشطة داخل الجامعة:

· الاشتراك في قوافل الاصحاح البيئي التي تقوم بها جامعة قناة السويس.

· عضو لجنة تحكيم الأبحاث العلمية الخاصة بمؤتمر الدراسات العليا والبحوث جامعة قناة السويس.


	

	ا.د/ نجلاء لطفي
	-
	-
	-

	أ.د/محمد شبل عبد الفتاح
	
	-
	-

	د/ كريمان محمود محمد
	POLLINATOR DIVERSITY AND IT’S IMPACT ON BROAD BEAN (VICIAFABAL.) SEEDPRODUCTION
GHAREB N., SHEBL M.A., KAMEL S.M. & Mohamed K.M. 
مؤتمر السعودية 2022
Studies on Some Factors Affect Productivity of Bee Venom
S. M. Kamel1 ;  Kariman M. Mahmoud1; Amro A. A. metwally2; Sara M. Abdallah1
مؤتمر السعودية 2023
Mohamed, K. M., Ghareb, N. M., Kamel, S. M., Bradshaw, E., Norfolk, O., & Shebl, M. (2024). Bees visiting the broad bean (Vicia faba L.) and the impact of border planting on their abundance and the yield improvement in Ismailia, Egypt. Ecological Questions, 35(2), 1-13.


	القوافل البيئية
القيام بتدريب طلاب الدراسات العليا بالجامعة على حماية حقوق الملكية الفكرية من خلال تدريس عدد من  ورش عمل بعنوان حقوق الملكية الفكرية لطلاب الكليات الادبية وبراءات الاختراع لطلاب الكليات العلمية بالجامعة من خلال منصب مدير مكتب TISC بمكاتب التايكو بالجامعة.
المؤتمرات
The 4th Arab Beekeeping Association International Conference, 16-19 July 2022. Baljurashi Governorate – Al-Baha Province, Kingdom Saudi Arabia.

16th Asian Apicultural Conference, Breeding the indigenous bees for sustainable beekeeping to cope up with climate changes. 7-9 August 2023/Al-Baha, the Kingdom of Saudi Arabia.
An international multi-industry focused Investment & Entrepreneurship, Techne Summit in ALEXANDRIA, EGYPT OCTOBER 7-10- 2023.


	الدورات
الاختبارات الاليكترونية   - مركز تطوير قدرات اعضاء هيئة التدريس

توصيف البرامج والمقررات – مركز تطوير قدرات اعضاء هيئة التدريس 
دورة توصيف البرامج والمقررات الدراسية بالتعليم العالي   - هيئة ضمان الجودة والاعتماد 
دورة المراجعة الخارجية  -  هيئة ضمان الجودة والاعتماد

Creating and Validating a Research-Based Business- Egyptian knowledge Bank - 15 December 2022.

How to select the right journal for you in Scopus? – Arabic Session. at Regional Session, on Tuesday 14 February, 2023.


	د اسلام صيحي شحاتة
	2023

(08/2023) Cyprian Osinde, Islam S. Sobhy, David Wari, Son Truong Dinh, Yuko Hojo, Dandy A. Osibe, Tomonori Shinya, Arthur K. Tugume, Anthony M. Nsubuga, and Ivan Galis. Comparative analysis of sorghum (C4) and rice (C3) plant headspace volatiles induced by artificial herbivory. Plant Signalling Behaviour 18 (1): e2243064
(01/2023) Cyprian Osinde, Wataru Sakamoto, Hiromi Kajiya-Kanegae, Islam S. Sobhy, Arthur K. Tugume, Anthony M. Nsubuga & Ivan Galis. Identification of quantitative trait loci associated with sorghum susceptibility to Asian stem borer damage. Journal of Plant Interactions 18 (1): 2153182
2022

(09/2022) Liesbet Wilberts, József Vuts, John C. Caulfield, Gareth Thomas, Michael A. Birkett, Beatriz Herrera-Malaver, Kevin J. Verstrepen, Islam S. Sobhy, Hans Jacquemyn and Bart Lievens. Impact of endophytic entomopathogenic fungi on the behavior and life history of the tobacco peach aphid Myzus persicae var. nicotianae. PloS One 17(9): e0273791.

(09/2022) Jamin Ali, Islam S. Sobhy, Toby J.A. Bruce. Wild potato ancestors as potential sources of resistance against the aphid Myzus persicae. Pest Management Science 78 (9): 3931–3938.


	-
	-

	د/ مروة سمير كامل
	
	
	

	د/ مني جابر عبد اللاة
	
	
	

	د/ سادة صلاح جريش
	
	
	

	د/ محمد علي عبد الهادي
	
	
	

	د/ احمد عثمان
	1- Evaluation of antifungal effect of silver nanoparticles against the phytopathogenic fungi Rhizoctonia solani

 Ahmed Osman, Abo Shabana M. Abd EL-Rahman, Laila A. Reda, Youssry M. Ahmed, Mona M. Gaber and Sara Greish

Plant Protection Department, Faculty of Agricultural, Suez Canal University, Ismailia, Egypt

2- Comparing the Antifungal Potency of Silver Nanoparticles and Traditional Fungicides against Fusarium oxysporum
Ahmed Osman; Ahmed G. El-Shamy; Abo Shabana M. Abd EL-Rahman; Laila A. Reda; Youssry M. Ahmed; Sara Greish and Mona M. Gaber
1Plant Protection Department, Faculty of Agricultural, Suez Canal University, Ismailia, Egypt

2Physics Department, Faculty of science, Suez Canal University, Ismailia, Egypt
	
	

	م.م/ عبد الله سعد شافعي
	
	
	

	م/ ليلي علي مراد
	
	-
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